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Podgorica, 4. avgust 2020. godine

SKUPSTINA CRNE GORE

Gospodin Ivan Brajovic, predsjednik

Postovani predsjednice,

U skladu sa stavom 7 clana 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore u

prilogu dostavljam pisane odgovore na poslanicka pitanja postavljena tokom

Premijerskog sata odrzanog 22. jula 2020. godine, kako bi isti bili dostavljeni

uvazenim poslanicima.

DuSko rkovic

OdgO?^^



Posebni klub poslanika,

Aleksandar Damjanovic
I

j  POSLANIGKO PITANJE
Kakp Vlada Crne Gore gleda na enormnu neusaglaSenost detaljnih urbanistickih
planova„Budva centar- izmjene i dopune"i„Bedici"sa planskim dokumentima viseg
reda, dime se krdt zakon, i da li Vlada Crne Gore, u funkciji sprecavanja ovog

organizovanog kriminala, planira da proglasi zabranu gradnje na torn podrucju, u
skladu sa zakonom, imajuci u vidu i odluku o izradi Plana generalne regulacije Crne

Gore.

ODGOVOR

Poslanice Damjanovicu,

Na samom pocetku, osvrnuo bih se na dvije kvalifikacije iz Vaseg pitanja preko

kojih se ne moze tek tako preci. Kao sto Vam je dobro poznato, ocjenjivanje

zakonitostl opstih akata, pa tako i planske dokumentacije, u nadleznosti je

Ustavnogsuda Crne Gore.

I upravo su ova dva planska dokumenta, koja su u fokusu Vaseg danasnjeg
interesovanja, bila predmetom razmatranja Ustavnog suda, koji je u oba slucaja

donio rjesenje o neprihvatanju inicijative za pokretanje postupka za ocjenu

ustavnosti i zakonitosti Odluke o njihovom donosenju.
i

U odnosu na ocjenu o postojanju organizovanog kriminala u bilo kojem segmentu,

pa'i prostornog planiranja, ja Vas podsjecam da ste i kao gradanin, i kao poslanik,
duzni da saznanja o njegovom postojanju prijavite nadleznim organima.

A sada da se vratimo na sustinu Vaseg pitanja.

Pravci razvoja koji je odabrala Opstina Budva, iskazani su kroz sprovodenje

pomenutih planskih dokumenata, koji su i dalje na snazi - Detaljnog urbanistickog

plana „Becicr i „Budva centar - izmjene i dopune", a oba su izradena pod

rukbvodstvom uglednog profesora Miodraga Ralevica sa Arhitektonskog fakulteta

Uriiverziteta u Beogradu, i njegovog tima, u periodu od 2009. do 2011. godine. [Ne
zn'am ga, ali tako mi stoji u pripremi.]

Rezultate implementacije ovih planova u Budvi danas vidimo svi i cesto ne mozemo

sakriti nezadovoljstvo. Medutim, poslanice Damjanovicu, jos vecu prijetnju

predstavlja ono sto se nalazi u usvojenoj planskoj dokumentaciji, a sto jos uvijek

nije izgradeno. I o tome posebno treba da povedemo racuna.



Naime, vazecim planovima, donijetim na lokalnom nivou uz nesebicnu ekspertsku

pompc iz regiona, predvideno je sirenje grada u gabaritima jos tri danasnje Budve.
I nijesu problematicna samo ova dva planska dolaimenta, vec je to bila vizija i
namjera planera za cijelu nasu obalu. Nazalost, vizija onih koji nijesu dovoljno ni

poznavali nase prilike, 1 nas geografski i urbanisticki ambijent.

Istine radl, nema planskog dokumenta koji, protokom vremena, nije podlozan

preispitivanju - u cijelosti ili u pojedinostima,

Ali, u ovom slucaju, stav strucne i laicke javnosti je nepodijeljen - u pitanju su

najblaze receno neadekvatna planska rjesenja, cija je primjena dovela do problema

u prostoru i narusavanja ambijentalnog sklada. Pa ih je stoga neophodno

korigovati, smanjiti im volumen, i unaprijediti mrezu funkcija i drustvene

infrastrukture.

Uvidjevsi ozbiljnost ovog problema, ne samo u Budvi, vec 1 u ostalim primorskim

opstinama, od pocetka mandata ove Vlade sva nasa energija i paznja u oblasti

planiranja prostora bila je posvecena zavrsetku izrade Prostornog plana posebne

namjene za obalno podrucje, koji je i usvojen upravo u ovom domu u julu 2018.

godine, posebnim naporom bivseg ministra Radulovica.

Tim planom su, sa drzavnog nivoa, propisana stroga pravila za sve primorske

opstine, koja nalazu zabranu nove stanogradnje u pojasu od 1000 metara od mora,

zabranu bilo kakve gradnje van postojecih naselja u pojasu od 100 metara od mora,

kao' i niz regulacionih pravila i obrazaca za kreiranje daljeg prostornog razvoja.

Vecina ostalih primorskih opstina iskoristila je zakonsku mogucnost, ali i obavezu,

i do kraja 2018. godine ubrzano donijela ili izmijenila svoja kljucna lokalna planska

dokumenta u skladu sa novim pravilima.

Ali ne i Opstina Budva!

Svjesni cinjenice da gradani jedne lokalne samouprave, u konkretnom slucaju

Budve, ne smiju ostati taoci bilo cijeg oklijevanja da se suoci sa evidentnim

problemom, ni ovdje kao drzava nijesmo ostali bez adekvatne reakcije.

Naime, cjelovitom reformom sistema planiranja prostora, nadleznosti izrade

planske dokunientacije u potpunosti su prenijete na Ministarstvo, odnosno Vladu,

a nadleznosti usvajanja na nivo Parlamenta.

Nova drzavna strategija u oblasti planiranja prostora bice iskazana kroz izradu i

donosenje samo dva drzavna planska dokumenta koji ce strateski odrediti cijelu

teritoriju nase drzave, a njihova izrada uveliko je u toku. To su Prostorni plan Crne



Gore i Plan generalne regulacije Crne Gore. Njihovim donosenjem bice stavljena
van snage sva planska rjesenja iz prethodnog perioda.

I

U novim planskim dokumentima fokus ce bit! na prostornim potencijalima kao
faktoru konkurentnosti Crne Gore, na postovanju principa Nove urbane agende, na

postovanju ciljeva odrzivog razvoja, sto sve namece potrebu za redefmisanjem
dosadasnjih modela u prostornom planiranju, i podstice nove modele integralnog
upravljanja prostorom u skladu sa drzavnim interesima i interesom naslh gradana

1 njihovog zivotnog ambijenta.

Zato ce se u postupku izrade Plana generalne regulacije sagledatl i analizirati 1
planska rjesenja Detaljnog urbanistickog plana „Budva - Centar", kao i Detaljnog

urbanlstickog plana „Becici".

Ako se u proceduri izrade Plana generalne regulacije Crne Gore od strane

planerskog tima procijeni neophodnim, a za oceklvati je da hoce - Zakon nudi

mogucnost zastite prostora obuhvacenog vazecim, neadekvatnim planovima.

Naime, shodno clanu 26 Zakona o planiranju prostora i izgradnji objekata kroz

Izmjenu Odluke o izradi Plana generalne regulacije Crne Gore, moguce je zabraniti

gradenje na prostoru odnosno dijelu prostora koji obuhvataju ovi detaljni

urbanisticki planovi. Takode, postoji mogucnost i drasticnije mjere, da se ti planovi

u cijelosti stave van snage, cime bi se u potpunosti zaustavila bilo kakva gradnja,

ukljucujuci i izgradnju infrastrukture.

I ne bi ovoj Vladi bilo prvi put, poslanice Damjanovicu, da poseze za ovakvim

mjerama. Isto je ucinjeno i u slucaju proglasavanja moratorijuma na izgradnju u

podrucju pod zastitom UNESCO na teritoriji cijelog grada Kotora, i to sa istim

krajnjim ciljem ~ da se sprijeci prekomjerna izgradnja i omoguci odrzivi rast i

razvoj.

Medutim, kao i u svim slutajevima kada se na bilo koji nacin odlucuje o necijim

stecenim pravima ili obavezama, tako i u ovom slucaju treba odgovorno i pazljivo

sagledati sve aspekte donosenjatakve odluke.

Zafo ce Vlada, uvazavajuci zakonska oviascenja i uz pribavljanje misljenja lokalne

samouprave i strucnog planerskog tima, osvijetliti sve izazove ovog pitanja i

donijeti odluku za dobro ove i buducih generacija Budve.

Zahvaljujem.


